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Jaroslav Stolina, Martin Marek, Ing. MBA Monika Urbanová  

 

 

Jiří Šlechta, tajemník komise, Ing. Alois Podaný, Bc. Bořek Černovský 

 

 

Vladimír Slíž, Ivana Körberová, Ing. Milan Hromádko  

  

 (Prezenční listina je archivována u tajemníka komise) 

 

 

Komise se zabývala posudkem dle zák. č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní 
prostředí ve věci záměru výstavby přistávací a vzletové paralelní dráhy Letiště Ruzyně 
z důvodu došlé žádosti Ministerstva životního prostředí o poskytnutí vyjádření Městské části 
k posudku této stavby. Účelem výstavby další vzletové a přistávací dráhy je zvýšení kapacity 
dráhového systému a budoucí omezení užívání dráhy RWY 13/31. Dnes se tato dráha, jejíž 
prodloužená osa prochází nad zástavbou Řep užívá v případě údržby hlavní dráhy RWY 06/24 
a za nepříznivých povětrnostních podmínek. V budoucnu by se užívání této dráhy omezilo 
pouze na případ povětrnostních podmínek, kdy se nejedná o delší souvislé užívání dráhy. 
Hlavní část letového provozu by obstarávaly dráhy orientované směrem východ – západ, 
stávající dráha RWY 06/24, určená ke vzletům, a nová paralelní dráha RWY 06R/24L, 
umístěná 1,5 km jižně od stávající, určená k přistání.  Hluková izofona s výší hluku 55 dB pro 
dráhu RWY 13/31 by v případě dosažení maximální kapacity letového provozu nedosáhla dál 
než do lokality Bílé Hory, dnes tato izofona končí v dolní části ulice Mrkvičkova.   
Komise, se při tomto jednání nesešla v usnášeníschopném počtu a ani přítomní členové 
nebyli ve svých názorech jednotní. Zatímco pan Marek s panem Stolinou hodnotili záměr 
kladně, paní Urbanová, kterou letecká doprava ruší zejména před šestou hodinou ranní i 
v noci ve spánku, předložila komisi své zamítavé stanovisko. O svém stanovisku informovala 
v pátek dne 3.6.2011 e-mailem  členy subjektu, kteří ji do komise zvolili. Z internetového 
odkazu, který jí zaslal tajemník komise, se seznámila a odkazovala se na stanoviska 
zpracovatele posudku EIA, kde se na straně 82 uvádí: „Zlepšení lze očekávat u lokalit 
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Horoměřice  a  Řepy, a to v denní i noční době. S ohledem na výše uvedené je však nutné mít 
na paměti, že při kvantitativní charakterizaci rizika expozice hluku jde spíše o kvalifikovaný 
odborný   odhad počtu obyvatel. Výše uvedené odborné záměry platí pouze pro podklady, 
tj., vstupní data tak, jak byla v tomto zpracování poskytnuta. Závěr lze doplnit ještě o body 
12 až 14: 12. Hodnoty hluku pod limitními hodnotami dle hygienických předpisů nezaručují, 
že poměrně značný počet obyvatel nebude pociťovat obtěžující účinky hluku a rušení spánku 
hlukem letecké, silniční a železniční dopravy. 13. Při tvorbě územních plánů obcí by nemělo 
docházet k navrhování zástavby, tj. přivádění nových obyvatel, do těsné blízkosti 
definovaných standardních příletových a odletových tratí. (trajektorií letu). 14. Zhoršení 
řečové komunikace v důsledku hluku z leteckého provozu lze očekávat ve školských 
zařízeních, obytných domech při otevřených oknech a zejména ve venkovním prostoru, kde 
se nelze proti hluku chránit.“  
Dále se potom na straně 86 uvádí: „V hlukové studii se počítá s omezeným vlivem rozptylů 
trajektorií letu. Podle očekávání ovlivňuje odklon jmenovité dráhy letu od prodloužené osy 
RWY tvar zvukového pole na zemi pouze u izofon o hodnotách ekvivalentních hladin 
akustického tlaku nižších než je hygienický limit. Limitní izofony a všechny izofony vyšší 
vesměs zachovávají charakteristický symetrický tvar podle prodloužené osy RWY. Vyjádření 
dopadů hluku, vyvoláno leteckým provozem v roce dosažení cílové kapacity, v denní a noční 
době, se omezuje na výčet obcí ležících alespoň částí plochy intravilánu v hlukových zonách, 
vymezených izofonami Laeq D = 55 dB pro denní dobu a Laeq N = 45 dB pro noční dobu. Za 
cílové lokality v okolí letiště Praha/Ruzyně se považují tyto městské části Prahy a okolní 
obce: Praha 6, 17 a  5  ( Na Padesátníku, Ruzyně, Bílá Hora, Řepy, Motol).“  
Paní Urbanová konstatovala, že hlukové limity jsou stanoveny pro vnější a vnitřní prostředí a 
oboje musí být dodrženy. Nelze se spokojit se zachováním hlukových limitů ve vnitřním 
prostředí instalací oken s vyšší neprůzvučností a to ještě jenom u škol. V Řepích jsou i další 
subjekty, zdravotní zařízení, Domov pro nemocné lidi, obytné soubory, kde žijí lidé. Pan 
Stolina s panem Markem připomněli, že sdružení, které paní Urbanová zastupuje již před léty 
souhlasilo při jednání Zastupitelstva s výstavbou paralelní dráhy a není-li ve sdružení v tomto 
ohledu názorový rozpor. Paní Urbanová opakovaně konstatovala, že kromě pozitivní 
podpory Dr. Fingra a stanoviska Ing. Čudy, které se týkalo obecně podkladů připravovaných 
k jednáním v jednotlivých komisích, neobdržela žádnou reakci na své stanovisko odeslané e-
mailem dne 3.6.2011 členům sdružení. Pan Podaný, účastník jednání, přispěl s argumentem, 
že úroveň hluku ve výši 55 dB je obvyklá úroveň dopravního hluku v ulici Makovského a je-li 
nutné měřit hluk z ventilace nových provozů, je toto nutné učinit ve večerních hodinách. 
Komise se ve věci dráhy nesjednotila a dva z přítomných byli pro výstavbu dráhy a jeden 
proti. 
Komise vzala na vědomí záměr společnosti Pražská energetika, a.s, vybudovat v Řepích 
nabíjecí stanici pro elektromobily bez další specifikace vhodného místa pro tuto stanici.        

 
 

 

 

 

 

Ukládá:  OÚRI podat návrh usnesení Rady městské části, který souhlasí s posudkem dle zák. č. 

100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí ve věci záměru výstavby přistávací a 

vzletové paralelní dráhy Letiště Ruzyně.  
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Zpracoval: Jiří Šlechta 

Tajemník komise územního rozvoje   

 

 

Jaroslav Stolina 

Předseda komise územního rozvoje  

 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: Ing. MBA Monika Urbanová 

 


